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Algemene beschouwingen CDA Laarbeek

Ambitie, ambitie, ambitie. 

De ambities van het huidig college zijn behoorlijk. In een krapper wordende arbeidsmarkt, hoge 
inflatie, lastige bereikbaarheid en een krapte op de woningmarkt worden de uitdagingen er niet 
minder op.

Om nog maar te zwijgen over de grens overstijgende uitdagingen die onze inwoners ook allemaal 
raken lees; de oorlog in Oekraine, stikstof, klimaat alsook de stijgende energieprijzen. Al deze 
uitdagingen vragen van een bestuur dat ze oog blijven houden voor wat bovengenoemde 
uitdagingen met onze inwoners doen. Hoe het hen raakt, en of zij de uitdagingen aankunnen?

Als College geeft u aan niet alle ambities uit het bestuursakkoord 2023-2026 al volledig te vertalen in 
concrete beleidsvoornemens. U kiest ervoor om te investering in sociaal domein, verduurzaming 
groen, stimuleren biodiversiteit, bereikbaarheid, betaalbaar bouwen en economische bedrijvigheid. 
Deze ambities vragen om een sterke organisatie. 

 Laten we  als CDA  starten om onze medewerkers een compliment te maken.  Uit het 
organisatieonderzoek blijkt namelijk vanuit de benchmark dat de omvang van de organisatie van 
Laarbeek kleiner is dan van vergelijkbare gemeenten en dat de werklast op alle afdelingen groot is 
alsook de ervaren werkdruk. Ook de manier waarop onze organisatie is ingericht is volgens de 
medewerkers niet geheel naar tevredenheid. Een gemeente, een bedrijf, een instelling draait op haar 
medewerkers. Dat is het kloppend hart van een organisatie,  dat we moeten koesteren en waarop we 
heel zuinig  moeten zijn. Dus het op orde houden van kwantitatief en kwalitatief goed personeel is  
een belangrijke taak voor het College!

Dat gezegd hebbende ga ik nu graag over op de punten die wij als CDA aan willen lichten mbt 
voorliggende begroting;

Op gebied van bereikbaarheid willen we als CDA aangeven dat wij blij zijn met het snelfietspad dat er 
gaat komen tussen Gemert en Helmond. Echter  onze zorg ligt bij  de samenhang en op elkaar 
aansluiten van projecten .  Hierbij doelend op het snelfietspad tussen restaurant De Hommel en 
Tilburg. De aansluiting van deze twee fietspaden is ons nog onduidelijk. We hebben hier niets meer 
van vernomen, vraag aan het College is; Wat is de Stavaza mbt deze aansluiting van bovenstaande 
twee fietspaden?

Hierop voortbordurend gaat het ons inziens nog wel even duren voordat deze infra aangelegd wordt. 
Zorg daarom dat er niet uitsluitend aanbesteed wordt op geld betreffende het OV maar zorg er ook 
voor dat plattelandsgemeenten goed ontsloten worden door het OV. Wij vragen het College hierop 
aan te dringen bij de provincie.

Kunt u ook aangeven nav M129, 2 juli 2020 wat de stavaza is mbt het provinciaal plan dat opgesteld 
zou worden mbt de stimuleringen van gedeeltelijk thuiswerken om de verkeersspreiding te 
bevorderen? Graag een antwoord hierop.



Betaalbaar wonen

Terwijl ALLE coalitiepartijen in hun verkiezingsprogramma aangaven dat betaalbaar wonen prioriteit 
had, zien we dat nu in de begroting minimaal terug; Ondanks de miljoenen aan overschotten de 
komende jaren durft men hier geen Euro in te investeren, terwijl dit wel benoemd staat in uw 
inleiding van deze begroting. Zoals al besproken in de grondnota willen wij dat er voortvarend aan de 
slag wordt gegaan met de woonvisie die destijds RAADSBREED gedragen is. Hiertoe hebben wij bij de 
behandeling van de grondnota een amendement ingediend. 

Een ander aspect wat we als CDA willen belichten is de grote druk op de woningmarkt in de regio 
door bedrijven als ASML. Naar onze mening moet door de regio opgeroepen worden dat dit soort 
bedrijven, die ook voor veel werkgelegenheid zorgen, te bewegen tot financiele bijdrage aan de 
algehele woningbouwopgave alsook de bereikbaarheidsopgaven en leefbaarheid van onze regio. 
Hiertoe dienen wij een motie in. Titel: “Motie Impact grote bedrijven op de leefbaarheid in de 
Brainportregio”

Verzoekt het College om; (zie motie)

Energie-armoede

De energie-armoede raakt direct onze inwoners en hun gezinnen alsook de bedrijven. Echter dit 
raakt ook tal van onze verenigingen. Wat is het College voornemens te doen  om zowel onze 
inwoners alsook onze verenigingen tegemoet te komen?

Met betrekking tot de huurovereenkomsten voor een aantal accomodaties in het maatschappelijk 
vastgoed van de gemeente zien we dat de fors hogere gas- en elektriciteitsprijzen resulteren in een 
bijdrage van 60% van de totale inflatie. Wij als CDA zouden het college op willen roepen de 
huurprijzen van het maatschappelijk vastgoed in 2023 een “correctie van inflatiecijfer ( CPI) te laten 
plaatsvinden voor de bijdrage van de stijging van de energiekosten in het inflatiecijfer. Hiertoe 
dienen wij een motie in.

Een andere vraag die wij hebben over onze verenigingen die zich met name richten op hun taak om 
onze inwoners een leuke/ gezonde tijdsbesteding te bieden.  In hoeverre bent u als college van 
Laarbeek bereid om (sport) verenigingen financieel te ondersteunen bij het toekomstbestendig 
maken/houden van de verenigingen door mede te investeren in vb. kunstgrasvelden of padelbanen? 
Bent u daartoe bereid? En waarom wel/niet?

Een andere vraag hierover is wat het extra energieverbruik is van spaarlampen tov ledlampen van 
onze Laarbeekse buitenverlichting. 

Als CDA zouden we een motie willen indienen over kabelgoten in de grond in het trottoir om 
zodoende de eigenaren van elektrische auto’s gemakkelijker de mogelijkheid te bieden om thuis hun 
auto-accu te kunnen opladen. Titel; Motie laadkabels? In de goot ermee”

Verzoekt College om: (zie motie)

Dan de OZB stijging;

Onze vraag  die wij technisch gesteld hebben is waarom stelt u voor om de ozb met 4,12 % te laten 
stijgen terwijl er financiele ruimte is om minder te verhogen? Dit om onze  bewoners tegemoet te 
komen in de huidige crisis. Graag nogmaals een antwoord van het College hierop.



Tot slot voorzitter, uw ambitie voor aanleg openbaar groen en de daarbij behorende biodiversiteit;

De kostenpost vinden wij behoorlijk, dat is een. Ten tweede willen wij onze zorgen uitspreken over 
de consequentie die de neveneffecten gaan hebben. Lees het onkruid dat kan gaan zaaien in 
bestrating en aanliggende tuinen van omwonenden. Als tip willen wij u meegeven; ga in goed overleg 
met omwonenden in de omgeving die het betreft en ook neem ze mee in de beleving van dit groen, 
dat ze dit niet als onkruid zien, maar las stimulering van de biodiversiteit.


